



### **Franco-Ontarian Day (September 25, 2021)**

As of 2010, the Ontario Government declared that September 25th would be known as Franco-Ontarian Day. Simply put, this day is a time to acknowledge Franco-Ontarians and their contributions to the social, political and economic life of the province. This includes, but is not limited to: provincial services, media and entertainment, as well as primary, secondary and postsecondary education. The day also marks the anniversary of the first raising of the Franco-Ontarian flag in 1975. It consists of two vertical bands: The first band is green with a white lily, which represents the French-speaking community worldwide. The second band is white with a green trillium, which is the provincial flower of Ontario. As students of a multilingual campus, let us continue to strive for the reinforcement of the Francophone identity.

### **Journée des Franco-Ontariens (25 septembre 2021)**

En 2010, le gouvernement de l'Ontario a déclaré que le 25 septembre serait reconnu comme la Journée des Franco-Ontariens. En termes simples, cette journée est l'occasion de reconnaître les Franco-Ontariens et leurs contributions à la vie sociale, politique et économique de la province. Cela comprend, sans s'y limiter: les services provinciaux, les médias et le divertissement, ainsi que l'enseignement primaire, secondaire et postsecondaire. La journée marque également l'anniversaire du premier lever du drapeau franco-ontarien en 1975. Ce dernier est composé de deux bandes verticales: La première bande est verte avec une fleur de lys blanche, représentant la communauté francophone dans le monde. La deuxième bande est blanche



avec une trille verte, étant la fleur provinciale de l'Ontario. En tant qu'étudiants d'un campus multilingue, continuons à militer pour le renforcement de l'identité francophone.

